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Summary of Administrative Review Board Proceedings for ISN 798

The Administrative Review Board was called to order.
The Detainee entered the proceedings.

The Presiding Officer announced the convening authority and purpose of the
Administrative Review Board proceedings.

The Designated Military Officer (DMO) was sworn.

The Board Reporter, Translator, Assisting Military Officer (AMO) and Board
Members were sworn.

The Presiding Officer asked the Detainee if he wishes to make a statement under oath.
(Muslim oath offered).

The Detainee accepted taking the (Muslim) oath.

The Presiding Officer read the hearing instructions to the Detainee and confirmed that
he understood.

The Assisting Military Officer presented the Notification of the Decision of the
Administrative Review Board, Exhibit EC-A, to the Administrative Review Board.

The Assisting Military Officer presented the Enemy Combatant Election Form, Exhibit
EC-B, to the Administrative Review Board.

The Assisting Military Officer read the AMO Comments from the Enemy Combatant
Election Form, Exhibit EC-B.

Assisting Military Officer: The detainee’s ARB interview was conducted on 02 October
2006. After reviewing the ARB’s purpose and procedures, the Pashtu translated
Unclassified Summary of Evidence was read to the detainee. When asked if he wanted to
attend the ARB, present a written or oral statement, or have the AMO speak on his
behalf, the detainee stated that he wished to attend but wanted to have his personal
documents that he believes the Red Cross has them. He stated that he signed a waiver to
turn over the documents to OARDEC for his ARB. Copies of both the English and
Pashtu translated Unclassified Summary were provided to the detainee, who accepted the
Pashtu version. Additional Comments. The detainee’s follow-up interview was
conducted on 05 October 2006. The detainee received his documents which were in his
personal box. The detainee reconfirmed that he would attend his ARB and wanted the
AMO to respond to each statement of information in the Unclassified Summary after it is
presented on his behalf. When asked why he wanted the AMO to speak vice himself, the
detainee stated that he had attended his other ARB and spoke for himself, this time he
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wanted the AMO to speak for him. The detainee also stated that he is not an enemy
combatant and does not accept that name. The detainee stated that he has been set up by
his political rivals. The detainee was cooperative and attentive throughout both
interviews.

Detainee (through translator): The document was not in the box. The Red Cross gave it
to me.

Presiding Officer: Do you have what you need?

Detainee (through translator): Yes, I have the papers from the Red Cross and I will give
them to you.

Presiding Officer: Thank you.

Assisting Military Officer: The detainee’s follow-up pre-ARB interview was conducted
on 06 October 2006. During the interview, the AMO and the detainee reviewed
statements that the AMO will read on the detainee’s behalf. The detainee was
cooperative and attentive throughout all his interviews.

The Designated Military Officer presented the Unclassified Summary of Evidence,
Exhibit DMO-1, the FBI Redaction Memorandum, DMO-2, the CITF Redaction
Memorandum, DMO-3, to the Administrative Review Board.

The Designated Military Officer stated that a copy of these exhibits had been
previously distributed to the Assisting Military Officer and Detainee.

The Presiding Officer noted from the Enemy Combatant Election Form that the
detainee wanted to respond to each item of information from the Unclassified
Summary as it was presented.

Presiding Officer: 1 understand that you want the Assisting Military Officer to respond
for you.

Detainee (through translator): I gave him the answers. He knows his responsibility.

The Designated Military Officer gave a brief description of the contents of the
Unclassified Summary of Evidence, Exhibit DMO-1, to the Administrative Review
Board.

Designated Military Officer: (3) The following factors favor continued detention. (3.a)
Commitment. (3.a.1) A source stated the detainee was responsible for members of the
Hezb-e-Islami Gulbuddin having access to a cache of light and heavy weapons in
Afghanistan. The Hezb-e-Islami Gulbuddin members were planning to attach time-
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detonated magnetic mines to vehicles of local government officials, United Nations
officials and United States coalition forces.

Assisting Military Officer (for the detainee): In response to the statement that a source
stated the detainee was responsible for members of the Hezb-e-Islami Gulbuddin having
access to a cache of light and heavy weapons in Afghanistan. The Hezb-e-Islami
Gulbuddin members were planning to attach time-detonated magnetic mines to vehicles
of local government officials, United Nations officials and United States coalition forces,
the detainee stated that the source lied and he had no connection to Hezb-e-Islami
Gulbuddin. (3.a.1)

Designated Military Officer: (3.a.2) The detainee stated he is a member of the Jamiat al-
Dawa al Quran.

Assisting Military Officer (for the detainee): In response to the statement that the
detainee stated he is a member of the Jamiat al-Dawa al Quran, the detainee agreed.
(3.a.2)

Board Member: On the previous statement you said that you had no connection to Hezb-
e-Islami Gulbuddin. Were you responsible for weapon caches for anyone else?

Detainee (through translator): I did not give anybody any weapons and I hadno
connection with weapons. My job was very clear. I have documents on who I was and
the job I was doing.

Board Member: Thank you.
Presiding Officer: You said that you had no weapons at all?

Detainee (through translator): As I mentioned earlier, I had two Kalashnikov rifles and
one pistol.

Presiding Officer: Makarov?
Detainee (through translator): It was a pistol, but I do not know its name.
Presiding Officer: Thank ydu.

Designated Military Officer: (3.a.3) The detainee stated he knew and traveled with the
leader of Jamiat Ul-Dawa who openly supported Muslims in the international jihad
against non-believers, such as Americans. The detainee stated the Sheik believed in
promoting Islamic values worldwide through armed struggle. The detainee stated the
Sheik worked with many leaders including the Hezbi Islami Gulbuddin. The detainee
stated he would meet with the Sheik on a weekly basis to discuss activities within the
Jamiat Ul-Dawa.
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Assisting Military Officer (for the detainee): In response to the statement that the
detainee stated he knew and traveled with the leader of Jamiat Ul-Dawa who openly
supported Muslims in the international jihad against non-believers, such as Americans.
The detainee stated the Sheik believed in promoting Islamic values worldwide through
armed struggle. The detainee stated the Sheik worked with many leaders including the
Hezbi Islami Gulbuddin. The detainee stated he would meet with the Sheik on a weekly
basis to discuss activities within the Jamiat Ul-Dawa. The detainee stated that he only
agrees that he knew the leader. The rest is lies. He believed that this leader is on the
side of peace and attended a national unity meeting in Pakistan in support of the
National Alliance. He also stated that the leader is very peaceful and worked to bring
peace to Afghanistan and hated wars. The detainee stated that this same leader does not
agree with the war and was all the time working with the Northern Alliance, the United
Nations and coalition forces in the struggle against Taliban and al-Qaida. (3.a.3)

Detainee (through translator): I agreed with the Northern Alliance and the coalition
forces.

Board Member: Did you work with them or did you agree with them?
Detainee (through translator): I supported them.
Board Member: Thank you.

Designated Military Officer: (3.a.4) The detainee stated he and the leader of the Jamiat
Ul-Dawa opened a joint bank account at al Falah bank in Peshawar, Pakistan. The Saudi
Arabian al-Haramain Islamic Foundation and the Pakistani Inter-Services Intelligence
Directorate deposited monetary funds into the joint account to financially support the
Jamiat Ul-Dawa.

Detainee (through translator): I have an objection to the previous allegation. I personally
worked and cooperated with the National Unity Organization. The Assisting Military
Officer did not mention it.

Presiding Officer: Assisting Military Officer, was there a portion left on your document
for his response to that point?

Assisting Military Officer: Yes. The detainee changed his previous response to the
leader was on the side of peace and that he worked with the National Unity in Pakistan.

Detainee (through translator): I went to a meeting in Pakistan while working for the
National Unity Organization. :

Board Member: Did you meet with the sheik of Jamiat al-Dawa on a regular basis?
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Detainee (through translator): Yes.
Board Member: Thank you.
Presiding Officer: Are you satisfied with the previous question that we went back to?

Detainee (through translator): You have my information and my documents with you.
You have information on whom I worked with and what I did from my previous
Administrative Review Board. I will prove each word I say. Those people who are
currently high ranking officials in the country will tell you.

Assisting Military Officer (for the detainee): In response to the statement that the
detainee stated he and the leader of the Jamiat Ul-Dawa opened a joint bank account at al
Falah bank in Peshawar, Pakistan. The Saudi Arabian al-Haramain Islamic Foundation
and the Pakistani Inter-Services Intelligence Directorate deposited monetary funds into
the joint account to financially support the Jamiat Ul-Dawa. The detainee agreed with
the first sentence but disagreed with the rest. The detainee stated the Al Haramain
Islamic Foundation did build 6 mosques for Afghanis, but they used their own money and
did not use his account. (3.a.4)

Detainee (through translator): I mentioned yesterday that they built six mosques with
their own finances. That had nothing to do with our account. I gave out this information
when I was interrogated. It is all in my dossier.

Presiding Officer: Just so that I am clear on this. Did al-Haramain ever deposit money
into your bank account?

Detainee (through translator): No, except the six mosques they financed.
Presiding Officer: To finance them, did they put that money into your account?
Detainee (through translator): No.

Presiding Officer: Did the Pakistani Inter-Services Intelligence Directorate ever deposit
any money into your account?

Detainee (through translator): No. The bank is still there. You can get information from
the bank.

Presiding Officer: Thank you.

Designated Military Officer: (3.a.5) The detainee’s uncle founded Jamiat al-Dawa al
Quran in the early 1980’s. The detainee believes the warlord Gulbuddin Hekmatyar and
people who follow Usama bin Laden had his uncle killed. The detainee stated that
Samiullah took over and he worked for Samiullah for 10 years.
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Assisting Military Officer (for the detainee): In response to the statement the detainee’s
uncle founded Jamiat al-Dawa al Quran in the early 1980’s. The detainee believes the
warlord Gulbuddin Hekmatyar and people who follow Usama bin Laden had his uncle
killed. The detainee stated that Samiullah took over and he worked for Samiullah for 10
years. The detainee agreed that his uncle founded Jamiat al-Dawa al Quran. The
detainee further stated that in 1990, in Konar Province an Arab killed his uncle, but they
found out later the Arab man worked for Usama bin Laden, so they concluded that
Usama bin Laden had his uncle killed, but he does not know for sure. The detainee also
agreed that he worked for Samiullah for about 10 or 12 years but was not sure for how
long. (3.a.5)

Detainee (through translator): Ibelieve that Hekmatyar took part of the murder because
my uncle got killed during the time that Gulbuddin was fighting in Konar. He has some
connection in that murder. I have said that yesterday and today.

Board Member: Did your uncle have any particular disagreement with Usama bin Laden
or Gulbuddin?

Detainee (through translator): Yes, they were rivals. During the battle, Hekmatyar took
over Konar and my uncle got killed that same day.

Board Member: What was your uncle’s position that would make him an opposition to
Hekmatyar or Usama bin Laden?

Detainee (through translator): After Konar was freed from the Russians, my uncle was
elected as its leader. Hekmatyar did not like it because he wanted to take over Konar.
The people of Konar wanted my uncle as their leader. Hekmatyar attacked from all sides
and occupied Konar. When he took over Konar, my uncle was in Bajawor, Pakistan, in
his house. That same day an Arab killed my uncle and then killed himself. We received
information that Arab worked in Usama bin Laden’s office. The whole Afghanistan
knew about that matter.

Board member: Thank you.

Designated Military Officer: (3.a.6) The detainee stated nobody influences Jamiat al-
Dawa al Quran, they are not affiliated with the Taliban, Inter Services Intelligence
Directorate or al Qaida. The detainee stated he and his cousins follow an organization
called Shura Ta Foum.

Assisting Military Officer (for the detainee): In response to the statement that the
detainee stated nobody influences Jamiat al-Dawa al Quran, they are not affiliated with
the Taliban, Inter Services Intelligence Directorate or al Qaida. The detainee stated he
and his cousins follow an organization called Shura Ta Foum the detainee agreed with
the first sentence. The detainee disagreed with the last sentence in that his cousin follows
Shura Ta Foum but he does not. (3.a.6)
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Presiding Officer: What does that organization do?

Detainee (through translation): A group of people asking for peace and democracy in
Afghanistan. The members are cooperating with the current government. Ihave already
given the rest of the information to the interrogators.

Presiding Officer: Thank you.

Designated Military Officer: (3.a.7) A source stated the detainee shared power equally in
Jamiat al-Dawa al Quran and made operational decisions. The individual also stated that
the detainee was involved in various illegal activities including weapon smuggling,
prostitution and bribery.

Assisting Military Officer (for the detainee): In response to the statement a source stated
the detainee shared power equally in Jamiat al-Dawa al Quran and made operational
decisions. The individual also stated that the detainee was involved in various illegal
activities including weapon smuggling, prostitution and bribery, the detainee agreed with
the first statement and states that he was a leader and member of the organization. The
detainee stated that the rest of the statement is a very big lie and that a man in a position
of authority and leadership would not do these things. (3.a.7)

.Presiding Qfﬁcer: Even the weapons smuggling?

Detainee (through translator): No, I have never ever done it.
Presiding Officer: Never?

Detainee (through translator): No one can prove it.

Presiding Officer: That’s not the same thing as never ever done it.
Detainee (through translator): No, never done it.

Board Member: Are you saying this factor is a mistake?

Detainee (through translator): It is against our tradition and culture to receive bribes and
take part in prostitution. These activities are not acceptable in our society.

Presiding Officer: That is why.I asked about the guns.
Detainee (through translator): Iam not a smuggler. No one can prove that.
Presiding Officer: Thank you.

Designated Military Officer: (3.a.8) When the detainee was captured he had
approximately 600 United States dollars, 2,500 Rials from Dubai, 1,000 Pakistani
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Rupees, and 100 Rials from Saudi Arabia. The detainee stated he obtained this money by
buying precious stones and selling them in Pakistan.

Assisting Military Officer (for the detainee): In response to the statement that when the
detainee was captured he had approximately 600 United States dollars, 2,500 Rials from
Dubai, 1,000 Pakistani Rupees, and 100 Rials from Saudi Arabia. The detainee stated he
obtained this money by buying precious stones and selling them in Pakistan. The
detainee agreed that he had the money but it was his own money and not obtained from
buying and selling precious stones. The detainee stated that the exchange rate was so
high that it made sense to have foreign currency. (3.a.8)

Presiding Officer: Assisting Military Officer, these two sentences seem to contradict
each other. The first one stated that the money came from buying precious stones.

Assisting Military Officer: That is my error. The first sentence is part of the Designated
Military Officer Summary of Evidence and should not be italicized.

OL-23: The detainee asked me about what is being said.
Presiding Officer: We want to get the record correct.

Detainee (through translator): I gave you a lot of information about me these past four
years.

Designated Military Officer. (3.b) Training. An individual stated the detainee was
actively involved in two Jamaat Ud Dawa Il al Quran Training Camps in Afghanistan.
The individual stated the detainee commanded the first camp and financed the second
camp.

Assisting Military Officer (for the detainee): In response to the statement that an
individual stated the detainee was actively involved in two Jamaat Ud Dawa Il al Quran
Training Camps in Afghanistan. The individual stated the detainee commanded the first
camp and financed the second camp. The detainee disagreed and stated that he does not
know of these camps and does not believe they exist. He further states that he never
commanded or financed a camp in his life. (3.b)

Board Member: Does the Jamaat Ud Dawa have or utilize any training camps?

Detainee (through translator): 1 was a member. Idid not see it. If anybody can prove, I
am here. I joined the Jamaat Ud Dawa after my uncle died. I did not see any camps or
training. The United States and Afghan forces are there in Konar. If they find training
camps in that area I would be responsible for it.

Board Member: Thank you.
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Presiding Officer: Have ydu ever been to any sort of training?

Detainee (through translator): No

Presiding Officer: Have you ever provided funding for any sort of training camp?
Detainee (through translator): No, I have not financed any camp.

Presiding Officer: Thank you.

Designated Military Officer: (3.c) Connections/Associations. (3.c.1) A source stated the
detainee provided the Commander of Afghan Border Forces in Konar Province with
money and instructions to smuggle Arabs into Pakistan.

Assisting Military Officer (for the detainee): In response to the statement that a source
stated the detainee provided the Commander of Afghan Border Forces in Konar Province
with money and instructions to smuggle Arabs into Pakistan the detainee stated the
source is lying and he has not given any money to anyone. (3.c.1)

Detainee (through translator): Correct.
Presiding Officer: Thank you.

Designated Military Officer: (3.c.2) A source stated the detainee attended a meeting with
the Inter Services Intelligence Directorate to develop a plan to conduct double agent
operations against the United States to support a foreign government’s strategic interests
of undermining a stable Afghan government.

Assisting Military Officer (for the detainee): In response to the statement that a source
stated the detainee attended a meeting with the Inter Services Intelligence Directorate to
develop a plan to conduct double agent operations against the United States to support a
foreign government’s strategic interests of undermining a stable Afghan government.
The detainee stated that these allegations are false and he has no connection to Inter
Services Intelligence Directorate. He stated he has documents that prove he is working
for the current government. (3.c.2)

Detainee (through translator): That paper is with you. 1 was a representative.
Board Member: I understand that you wanted a strong Afghan government?

Detainee (through translator): I want the whole world to support this current government.
I want it to be my government and I support it.

Board Member: As a leader of Jamaat Ul Dawa in Konar, were you aware of the
Pakistani ISID conducting activities in your area?
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Detainee (through translator): In Konar I was not the leader of Jamaat al Dawa. In
Konar I was the public elected leader. 1 was the representative of the Konar people in the
Assembly for the Eastern Council. I was a representative, a leader of my tribe. It was the
government’s job to find out about those activities.

Presiding Officer: So, as the leader of that tribe you knew your people very well, I would
take it?

Detainee (through translator): I knew my people. Ido not know that some of them have
done anything. Konar is a very big province with a population of 700,000 to 800,000.

Board Member: Were you aware of any Pakistani government activities going on in your
area?

Detainee (through translator): No, I had no knowledge of that.

Presiding Officer: That is pretty amazing because that makes you the first Pashtu I have
ever met that does not know anything about the Pakistani government operating inside
Afghanistan.

Detainee (through translator): It was not my job. My job was with my own tribe, my
own people. I do not know about the activities of the Pakistani government.

Presiding Officer: Thank you.

Designated Military Officer: (3.c.3) According to another individual, the detainee
maintained excellent relations with Inter Services Intelligence Directorate and was
believed to have received substantial financial support from them in the past. According
to the source the Inter Services Intelligence Directorate reportedly provided the detainee
with a license plate which allowed him to freely travel from Afghanistan to Pakistan and
return without stopping at the border checkpoints.

Assisting Military Officer (for the detainee): In response to the statement that according
to another individual, the detainee maintained excellent relations with Inter Services
Intelligence Directorate and was believed to have received substantial financial support
from them in the past. According to the source the Inter Services Intelligence Directorate
reportedly provided the detainee with a license plate which allowed him to freely travel
from Afghanistan to Pakistan and return without stopping at the border checkpoints. The
detainee states that again the first statement is totally false. The detainee further states
that it was a legal Pakistan tag according to Pakistan law. The regulations granted
Afghan leaders tags for driving only in Pakistan but not for border crossings. (3.c.3)

Detainee (through translator): I had my own tag number that they gave to all Afghan
leaders.
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Board Member: Who gave you the tag?

Detainee (through translator): According to the Pakistani law, there is an office that gave
out tags and I already gave you detailed information on where and how I got it.

Board Member: So to make sure I understand this, the tag was Pakistani, the tag was
given to you by someone in Pakistan and the tag was meant for Afghan leaders to be able
to come and go in Pakistan.

Detainee (through translator): Yes.
Presiding Officer: Why would a leader of Konar Province need to drive inside Pakistan?

Detainee (through translator): The law granted me access to go back and forth to
Pakistan.

Presiding Officer: I understand that, but why would you as a leader of a province in
Afghanistan need to drive around in Pakistan?

Detainee (through translator): Everybody was driving around in Pakistan. I was driving
all the time there. We had cars. My tag number was AF11. It was not a special
privilege. They gave me documents for the car.

Presiding Officer: What were you doing in Pakistan when you were driving around?

Detainee (through translator): I was living there. I had a house there. I had my business
there.

Presiding Officer: As the leader of Konar Province?

Detainee (through translator): At the time of Rabani, there was no security in
Afghanistan and people went outside the country. When the Taliban took over, I did not
go there. When the current government came, we thought there would be security. So
we went back and tried to bring our families.

Board Member: Did other people in your group have the same ability to get those types
of tags?

Detainee (through translator): The Eastern Council members had the same ability.
Board member: Thank you.

Designated Military Officer: (3.c.4) A source caught with a pocket litter letter mentions
that the detainee and another person are part of the primary individuals in the fighting
against the Konar’s Wahabes to support Islamic Movement in Pakistan and Konar. The
document further states that the movement will continue the mission and that they have
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already executed one of the Wahabes. The letter stated the detainee is involved in bribing
officials for support and that the detainee is a nephew of Jamilurathman. The letter
requests three Kalashnikov rifles and a vehicle. The letter also stated that they are
working for Austad Rabani in Pakistan.

Assisting Military Officer (for the detainee): In response to the statement that a source
caught with a pocket litter letter mentions that the detainee and another person are part of
the primary individuals in the fighting against the Konar’s Wahabes to support Islamic
Movement in Pakistan and Konar. The document further states that the movement will
continue the mission and that they have already executed one of the Wahabes. The letter
stated the detainee is involved in bribing officials for support and that the detainee is a
nephew of Jamilurathman. The letter requests three Kalashnikov rifles and a vehicle. The
letter also stated that they are working for Austad Rabani in Pakistan. The detainee
stated that he was a friend of Austad Rabani and it is true that Jamilurathman is his
uncle, the rest are lies. (3.c.4)

Detainee (through translator): Rabani is not my friend. Iam his friend because he is
older than me.

Presiding Officer: Iunderstand the difference. Thank you.

Detainee (through translator): This was not any written letter.

Presiding Officer: We will take that under consideration.

Detainee (through translator): You should take everything under consideration.
Presiding Officer: We will.

Designated Military Officer: (3.c.5) The detainee’s home telephone number was found in
the personal phone book of a suspected Hezb-e-Islami Gulbuddin commander.

Assisting Military Officer (for the detainee): In response to the statement that the
detainee’s home telephone number was found in the personal phone book of a suspected
Hezb-e-Islami Gulbuddin commander. The detainee stated that he does not know to
whom they are referring. (3.c.5)

Detainee (through translator): Commanders are very common. Who is that commander?
I do not know.

Presiding Officer: That information is not contained in the unclassified material. If it is
in the classified portion, we will take that under consideration, but that is not something
we can resolve in this open hearing.
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Detainee (through translator): Yes.

Designated Military Officer: (3.c.6) The Jamiat al-Dawa al Quarn is an Islamic extremist
group with ties to the Pakistani Inter Services Intelligence Directorate consisting of
Afghan refugees from camps in the Peshawer, Pakistan area.

Assisting Military Officer (for the detainee): In response to the statement that the Jamiat
al-Dawa al Quarn is an Islamic extremist group with ties to the Pakistani Inter Services
Intelligence Directorate consisting of Afghan refugees from camps in the Peshawer,
Pakistan area. The detainee stated that Jamiat al Dawa al Quarn is an Islamist group
that supports the Northern Alliance and the current government. (3.c.6)

Detainee (through translator): Yes.

Presiding Officer: Thank you for the information.

Detainee (through translator): You can ask Austad Rabani to get the information.
Presiding Officer: Thank you.

Designated Military Officer: (3.c.7) According to a source, the detainee is a Wahhabi
member who was part of an alliance between the Taliban, Hezb-e-Islami Gulbuddin and
Wahhabi groups in Afghanistan. The source also stated the purpose of the alliance was to
coordinate efforts to drive out the United States presence in Afghanistan, reverse
Afghanistan Transitional Administration reforms, and to return Afghanistan to an Islamic
fundamentalist state.

Assisting Military Officer (for the detainee): In response to the statement that according
to a source, the detainee is a Wahhabi member who was part of an alliance between the
Taliban, Hezb-e-Islami Gulbuddin and Wahhabi groups in Afghanistan. The source also
stated the purpose of the alliance was to coordinate efforts to drive out the United States
presence in Afghanistan, reverse Afghanistan Transitional Administration reforms, and to
return Afghanistan to an Islamic fundamentalist state. The detainee disagreed. He stated
that first he is accused of killing Wahhabi but now he is supposedly a member. The
detainee states that the source lied and he is not a member of Wahhabi or Taliban or
Hezb-e-Islami Gulbuddin. The detainee further states that he is a member of the Eastern
Council which supports the Northern Alliance and is a member of the National Unity
Organization and he supports the current government. (3.¢.7)

Presiding Officer: Just so you understand, we are not saying that you killed Wahhabi.

Detainee (through translator): You said that you had a letter that accused me of killing
Wahhabi. That was a lie and this is a lie also.
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Presiding Officer: The letter may say that you killed Wahhabi or that you were the
president of Pakistan, but we are not accusing you of having killed anybody.

Detainee (through translator): In one place you said that I killed Wahhabi and now you
said that I was a member of Wahhabi. These two do not match. It is not you saying this,
but a source is saying it. I can prove this is a bunch of lies.

Presiding Officer: We believe that the two things do not match.
Detainee (through translator): This is a political conspiracy.

Presiding Officer: That is why we asked so many questions because we are trying to
clear up these things.

Detainee (through translator): I have been answering your questions for the past four
years.

Presiding Officer: I understand.
Detainee (through translator): Thank you very much.
Presiding Officer: You are welcome.

Designated Military Officer: (3.d) Other Relevant Data. (3.d.1) The detainee stated he
was a refugee for 24 years. During the Taliban times, the detainee claims he was not in
Afghanistan.

Assisting Military Officer (for the detainee): In response to the statement that the
detainee stated he was a refugee for 24 years. During the Taliban times, the detainee
claims he was not in Afghanistan. The detainee stated he has been a refugee since 1980
and he went back to the northern area of Afghanistan two times after the Taliban was out
of control. (3.d.1)

Presiding Officer: Thank you for making this clearer. I see that you added more
information to that factor today. Thank you.

Detainee (through translator): 1 mentioned it to the Assisting Military Officer yesterday.
Presiding Officer: Thank you.

Designated Military Officer: (3.d.2) The detainee stated that one to two months after 11
September 2001, he met with foreign government forces in Peshawar, Pakistan. The
representative from the foreign government met with the detainee three to four times.
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The representative from the foreign government provided the detainee cash and cellular
phones in support of the anti-Taliban, anti-al Qaida operations and drug eradication.

Assisting Military Officer (for the detainee): In response to the statement that the
detainee stated that one to two months after 11 September 2001, he met with foreign
government forces in Peshawar, Pakistan. The representative from the foreign
government met with the detainee three to four times. The representative from the foreign
government provided the detainee cash and cellular phones in support of the anti-Taliban,
anti-al Qaida operations and drug eradication. The detainee stated that he talked to
coalition forces representatives on behalf of the Eastern Council of Afghanistan in
Pakistan but no money was provided to him. The detainee states that the coalition gave
the Eastern Council money and cell phones and the Eastern Council provided him with a
cell phone because he was a leader in the council. The detainee also stated that the
coalition forces representative’s name was “Jim”. (3.d.2)

Detainee (through translator): Jim was Britain [i.e., British] and he was with the coalition
forces. He is not American.

Presiding Officer: I understand.

Board Member: What were the subjects of the meetings with the coalition forces
representatives including Jim?

Detainee (through translator): The Taliban was in power at that time. The coalition
forces representatives talked to the Northern Alliance. The Northern Alliance talked to
us, the Eastern Council Members. We were talking about the taking over of the eastern
provinces from the Taliban because we were living in the eastern area and we were
closer.

Board Member: As part of taking the eastern provinces from the Taliban, were any of
these meetings about fighting the drug trade or drug eradication?

Detainee (through translator): Yes, we were talking about the Taliban, al Qaida, drugs,
and the coming of the new government. The coalition forces wanted to do these things in
Afghanistan.

Board Member: The money you said that the coalition gave to the Eastern Council, was
that for getting rid of the drugs?

Detainee (through translator): No. They gave the money to spend on military
departments of each council. Later on when Afghanistan was freed from the Taliban,
they gave us money for the eradication of the drugs.

Board Member: Thank you.
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Detainee (through translator): When the Eastern Council became free from the Taliban
and after that from al Qaida in the Nangahar Province, the coalition forces power was
transferred to the Americans. Then we talked to the Americans about al Qaida. The
people from Britain including Jim started doing programs against drugs.

Presiding Officer: Thank you.

Designated Military Officer: (3.d.3) A source stated that in December 2001, small
groups of Arabs escaped from the Tora Bora area of Afghanistan and were initially
resettled to the Konar province village of Marah Warrah, Afghanistan. The detainee
moved the Arabs for their safety.

Assisting Military Officer (for the detainee): In response to the statement that a source
stated that in December 2001, small groups of Arabs escaped from the Tora Bora area of
Afghanistan and were initially resettled to the Konar province village of Marah Warrah,
Afghanistan. The detainee moved the Arabs for their safety. The detainee stated that this
is a lie. (3.d.3)

Detainee (through translator): I went to Konar after 40 days. At that time, the new
government had already been established. On the 10™ day of the Kharzai government, a
lot of leaders wanted to go and congratulate Kharzai. [ have documents to prove it.

Presiding Officer: Is it possible that someone might have seen you traveling with Arabs
and thought that you were leading them?

Detainee (through translator): Never. The people captured me and turned me over to the
Americans.

Presiding Officer: Thank you.

Designated Military Officer: (3.d.4) According to a source, in Mid-October 2003,
Wahabbi and Taliban leaders planned to kidnap a United States citizen in order to trade
for the detainee, a former Taliban official. According to the source, the meeting to plan
for the kidnapping was held in the house of the detainee in Patac Village, Pakistan.

Assisting Military Officer (for the detainee): In response to the statement that according
to a source, in Mid-October 2003, Wahabbi and Taliban leaders planned to kidnap a
United States citizen in order to trade for the detainee, a former Taliban official.
According to the source, the meeting to plan for the kidnapping was held in the house of
the detainee in Patac Village, Pakistan. The detainee disagreed and stated his family
would not do these things. (3.d.4)

Detainee (through translator): Nobody can prove that.
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Presiding Officer: I understand. Thank you.

Designated Military Officer: (3.d.5) A source stated the detainee paid for a 12-meter tall
radio antenna and directed it to be installed to facilitate the Arabs communication.

Assisting Military Officer (for the detainee): In response to the statement that a source
stated the detainee paid for a 12-meter tall radio antenna and directed it to be installed to
facilitate the Arabs communication the detainee stated that this is a lie. (3.d.5)

Presiding Officer: Assisting Military Officer, is that all the detainee had to say?
Assisting Military Officer: Yes, Sir.

Detainee (through translator): It is a lie.

Presiding Officer: Thank you.

Designated Military Officer: (3.d.6) A source stated the detainee received weapons and
supplies from al Qaida on trucks returning from Pakistan.

Assisting Military Officer (for the detainee): In response to the statement that a source
stated the detainee received weapons and supplies from al Qaida on trucks returning from
Pakistan the detainee stated this is also a lie. (3.d.6)

Detainee (through translator): The previous Administrative Review Board stated that I
was taken from Afghanistan to Pakistan. Now this one states from Pakistan to
Afghanistan. That time I said it was a lie and now I am saying it is a lie.

Presiding Officer: Thank you.

Designated Military Officer: (3.d.7) A source stated the Pakistani Inter Services
Intelligence Directorate allegedly provided the detainee money to hire a group of men to
fire a rocket from Afghanistan into a United States compound in Afghanistan.

Assisting Military Officer (for the detainee): In response to the statement that a source
stated the Pakistani Inter Services Intelligence Directorate allegedly provided the detainee
money to hire a group of men to fire a rocket from Afghanistan into a United States
compound in Afghanistan, the detainee disagreed and stated that this is a big lie. (3.d.7)

Presiding Officer: Thank you.
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Designated Military Officer: (3.d.8) The detainee advised that he was attending a tribal
meeting in Kabul, Afghanistan, when the attack on the United States Forces occurred in
Asadabad, Afghanistan.

Assisting Military Officer (for the detainee): In response to the statement that the
detainee advised that he was attending a tribal meeting in Kabul, Afghanistan, when the
attack on the United States Forces occurred in Asadabad, Afghanistan, the detainee stated
that 22 hours before his capture in the eastern area of Afghanistan, the Konar governor
and some other military leaders came over to his house for lunch and dinner. While
there, they were discussing how to help counter the attacks on coalition forces. The
detainee stated that the military leader in the eastern zone, Hazrat Ali, gave a report to
the coalition forces concerning this meeting. After that the detainee stated that he went
to the coalition force commander to request a meeting and invited him to his town to talk
to him on this issue. The meeting was scheduled but then changed to occur at the
coalition forces base, where he was captured. (3.d.8)

Detainee (through translator): Yesterday I said it and today I am going to say it very
briefly. 22 hours before my capture, the Eastern Council military authorities, Hazrat Ali,
and the governor of Konar, were having lunch and dinner with me. We decided that if
anybody tried to disturb peace and throw rockets at the government, together we will get
them. We would take actions against those people. Hazrat Ali gave the report to the
coalition forces. The next day, I talked to the Americans, offered them my services, and
invited them to dinner. It is part of our Afghan culture to invite guests to our house.
They promised me that they would come. We met on Thursday and they promised to
come to my house on Saturday. I was captured as [ was leaving that place and I am still
here. I already gave you the rest of the detailed information. Now you can find out I am
against people that throw rockets. I am working for peace.

Presiding Officer: Thank you.

Designated Military Officer: (3.d.9) The detainee stated the Afghan tribal leaders were
provided a letter that was used to identify them when crossing the border. The detainee
stated he was never issued the letter.

Assisting Military Officer (for the detainee): In response to the statement that the
detainee stated the Afghan tribal leaders were provided a letter that was used to identify
them when crossing the border. The detainee stated that when they crossed the border,
the leaders were writing their names in a registry, other than that he does not understand
the statement. (3.4.9)

Detainee (through translator): I do not know the answer. I do not understand the
question.

Presiding Officer: You never received such letter?
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Detainee (through translator): No. Inever received a letter like this.
Presiding Officer: Just license plates?

Detainee (through translator): If it is not about me, I cannot answer. Afghan leaders
issued a letter. If you are asking whether Afghan leaders had a letter to cross the border, I
do not know. If you ask me how I crossed the border, I will answer you. When crossing
the border they would register us and give us a permit to go through the Towr Khom
border. Any body coming from the Afghan consulate would receive a road pass from
the Pakistani council in Pakistan. When going from Pakistan to Afghanistan, there was a
refugee office issuing permits to cross the border. That question is about Afghan leaders
who had a letter to cross the border. It is not about me.

Presiding Officer: You make a very good point and we will take that under
consideration.

Detainee (through translator): You can see my dossier.
Presiding Officer: Thank you.

Designated Military Officer: (3.d.10) A source stated the detainee was a greedy man that
would sell intelligence to foreign government services and anyone else that is willing to
pay him for information. The individual stated the detainee has no loyalties to any

groups.

Assisting Military Officer (for the detainee): In response to the statement that a source
stated the detainee was a greedy man that would sell intelligence to foreign government
services and anyone else that is willing to pay him for information. The individual stated
the detainee has no loyalties to any groups. The detainee stated this is another lie. He is
a faithful man to his own people and he has never been a commander or tied to any
intelligence groups. (3.d.10)

Detainee (through translator): I have no connection to any group. I gave the detailed
information regarding my connections. I was not a greedy man. If I were a greedy man I
would have pocketed a lot of money from the Americans. It was very clear how I spent
everything they gave me. I also kept a list to show you how much capital I have. You
know my job and where I get this income. You can see my dossier and get this
information. You can also ask about me from my people in the new government. You
can ask about my loyalty.

Board Member: Have you ever sold any intelligence to any foreign government, service,
or anyone?
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Detainee (through translator): I had no information about intelligence. My job had
nothing to do with intelligence. I was working with the current government and the
coalition forces. I performed my responsibility. I did my job.

Presiding Officer: That is consistent with what you have said earlier today. Thank you.

Designated Military Officer: (4) The following primary factors favor release or transfer.
(4.a) The detainee stated when they captured Arabs, they would turn them over to
American Forces.

Assisting Military Officer (for the detainee): In response to the statement that the
detainee stated when they captured Arabs, they would turn them over to American
Forces, the detainee stated that he did not personally do that but the military did turnover
captured Arabs. (4.a)

Detainee (through translator): That was their job. You have that information also.
Presiding Officer: Thank you.

Designated Military Officer: (4.b) The detainee stated he supported the Northern
Alliance in their efforts to defeat the Taliban, al Qaida and Usama bin Laden.

Assisting Military Officer (for the detainee): In response to the statement the detainee
stated he supported the Northern Alliance in their efforts to defeat the Taliban, al Qaida
and Usama bin Laden, the detainee agreed. (4.b)

Detainee (through translator): Yes.

Designated Military Officer: (4.c) An individual stated the detainee does not have an
extreme [slam background and that the detainee’s knowledge about Islam is very limited.

Assisting Military Officer (for the detainee): In response to the statement an individual
stated the detainee does not have an extreme Islam background and that the detainee’s
knowledge about Islam is very limited, the detainee stated that he is a Muslim and
supports the current government and organization. He further stated that he is an
average guy and not as highly educated in Islam as those who attended universities.
(4.0)

Presiding Officer: Thank you.

Designated Military Officer: (4.d) The detainee stated he never worked with the Arabs
or against the Americans.
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Assisting Military Officer (for the detainee): In response to the statement that the
detainee stated he never worked with the Arabs or against the Americans, the detainee
agreed. (4.d)

Designated Military Officer: (4.e) The detainee claims he is a friend of the Americans
and was glad to see the Northern Alliance come and get rid of the Taliban.

Assisting Military Officer (for the detainee): In response to the statement the detainee
claims he is a friend of the Americans and was glad to see the Northern Alliance come
and get rid of the Taliban, the detainee agreed. (4.e)

Detainee (through translator): I was happy and on the 16™ day after the fall of the
Taliban, I went to Kabul to congratulate to Austad Rabani. He was in power and Kharzai
took over later on.

Presiding Officer: Why were you glad to see the Taliban fall?

Detainee (through translator): I struggled against the Taliban for five years. 1 wanted a
free government in my country where everybody’s rights would be respected. If you
have any more questions, let me know.

Presiding Officer: I will.

Designated Military Officer: (4.f) The detainee stated he never smuggled drugs and was
against drugs. The detainee stated he was destroying drugs with the coalition forces.

Assisting Military Officer (for the detainee): In response to the statement the detainee
stated he never smuggled drugs and was against drugs. The detainee stated he was
destroying drugs with the coalition forces. The detainee agreed. (4.f)

Detainee (through translator): I already gave the proof for this. You can get the
information.

Presiding Officer: Thank you.

Designated Military Officer: (4.g) The detainee stated he never collected any money for
the Jamaat Ul Dawa al Quarani.

Assisting Military Officer (for the detainee): In response to the statement that the
detainee stated he never collected any money for the Jamaat Ul Dawa al Quarani, the
detainee agreed and stated that he received a salary from them but he did not collect
money for them. (4.g)
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Detainee (through translator): I already mentioned to the interrogators that my salary was
around 3,000 to 4,000. It is like when you are a worker you receive a salary.

Presiding Officer: What were you doing?

Detainee (through translator): My job was to dig wells, build mosques and clinics for the
people.

Presiding Officer: You don’t mean building them with your own hands?

Detainee (through translator): I was the leader of my tribe. The peopie would bring
petition requests based on their needs. I already gave you this information.

Presiding Officer: Thank you.

Designated Military Officer: (4.h) The detainee stated he has no ties with Inter Services
Intelligence Directorate.

Assisting Military Officer (for the detainee): In response to the statement the detainee
stated he has no ties with Inter Services Intelligence Directorate, the detainee agreed.
(4.h)

Presiding Officer: A lot of people have said lies about you according to what you have
said today and previously. Why do you think so many people have lied about you?

Detainee (through translator): Are you finished?
Presiding Officer: Yes.

Detainee (through translator): Iam sure that not a lot of people said this. Certain people,
to gain political ground in the area, would say these things. I brought some documents
that nobody is reading. I assure you the allegations against me are extra useless. I was
determined in my country and I wanted to live with dignity and honor. 10 to 12 years
before that, we were struggling to bring a peaceful and strong government to our country.
Now that government has come. I’ll give you an example: if somebody is a leader of a
tribe and that person is a bad guy, maybe the tribe would trust him one time. The tribe
would not trust him again and again and again. [ had been the representative of my tribe
since the Soviet Union left Afghanistan. 1 was elected twice for the Eastern Council.
Then [ was elected again as the representative of my tribe. After that when the Taliban
took over and the council had been established in the east, I became the representative of
my tribe again. The council was against the Taliban. When we started talking to the
coalition forces, again I became elected by my tribe. When the Americans came against
al Qaida, again I became elected by my people to talk to them. Again when they started
talking about drug eradication, my tribe stood by me again and elected me as their
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representative in this struggle. We talked to the coalition forces representatives and gave
them the assurance of our support. The coalition forces, including Jim, came, met with
me, and toured the area. It is a matter of trust. They established a grand assembly and
again [ became elected from my tribe. The representative of the United Nations, Kauon
Kakar, joined the grand assembly in Kabul because of the elections for Kharzai. My tribe
elected me to represent them in the Senate. The National Unity has established the
leadership of Peer Sayed Ahmad Gailani and Sebghatullah Mogadidi. In the meeting 1
was a member to talk about supporting the current government. If somebody is not
trusted by his tribe and people how can they be elected again and again. I gave you
evidence. I am so upset about the first court, the CSRT, because they called me an
enemy combatant. I do not accept that. I do not believe in that. The court told me that I
was a threat to America and that I would remain a detainee. Now I am facing you and 1
assure you, I give my word, I have been wrongly judged. I am not an American detainee.
[ am not an Afghan detainee. 1 am a detainee because of my personal controversy. It is
happening. It is there. Look at the American leader, his father did it and now he is doing
it twice because people trust him. If they did not trust him, if he did not serve his people,
he would not be the representative of the American people. They trusted me and I served
my people. I was elected again and again.

Presiding Officer: So if you go home what would you do?

Detainee (through translator): I would do my business. I would serve my government. 1
already said it in the previous ARB and now I am saying it again that if my people want

me, [ would take part in the elections because that country is my home and I want to
build it.

Presiding Officer: I understand. Thank you.

Detainee (through translator): My document is coming to you. Will you read it or do
you want me to read it to you?

Presiding Officer: Is that the document that you have there?

Assisting Military Officer: No, that is his Unclassified Summary. When we get to EC-C,
I will submit his document to the Board.

Presiding Officer: We will read it.

The Designated Military Officer confirmed that she had no further unclassified
information and requested a closed session to present classified information relevant to
the disposition of the Detainee.

The Presiding Officer acknowledged the request.
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The Presiding Officer opened the Administrative Review Board to the Detainee to
present information with the assistance of the Assisting Military Officer.

The Assisting Military Officer presented the Detainee’s Comments, Exhibit EC-C, to
the Administrative Review Board.

The Assisting Military Officer stated that he had no additional comments.

Presiding Officer: Please give the Board a few minutes to quickly read Exhibit EC-C in
case we have any question for you. This Exhibit will be part of the official record.

Detainee (through translator): Yes, correct.

Presiding Officer: You still have many friends, I see. These men respect you. [ want to
say a few words on that subject. Your behavior today has been very respectful to this
Board. To me it says that you take what we are doing seriously and I just want to assure
you that we take it very seriously also. It is very important to see the man, to look at you;
otherwise, what we know of you is just from documents. I want to ask you to encourage
your friends to come to their boards also because I tell you now, from one man to
another, it makes a difference for you to come to the Board. So thank you for taking this
seriously today.

Detainee (through translator): I appreciate it. It is my right to represent and to express
myself. One detainee told me that the law does not apply to us. Itold him there are three
things Americans believe in: democracy, take decisions, and rules. I told him it is bad to
say that. Another one told me that if he had seen me before he would have told me not to
go to the ARB. I told him that I would go to any place they asked because I obey the
law. 1would go, talk, and defend myself. I am responsible for myself. Iam ready
anywhere and anytime you want me. I hope that you would do justice by us. We are
thinking about our future. I assure you that there is a conspiracy against me.

Presiding Officer: We are sworn to do right here.

Detainee (through translator): Ibelieve you and I trust you. If anything you would go
after the fact. The only complain I have is about the first court. They could not find my
documents and they called me an enemy combatant. I told them about the Ministry of
Foreign Affairs and the Ministry of Interior and they said that they could not find those
people. Because of that they called me an enemy combatant. Now justice is with you.

Presiding Officer: Does that conclude your statement?

Detainee (through translator): Ihave a lot to say after four years of being here. But I am
finished with you now. People wanted to compare the jail here with other jails. I told
them that we were against those in Rabani and the security. Our government was making
decisions by themselves regardless of the law. I am not going to compare jails.
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Presiding Officer: There is less gun fire here.

Detainee (through translator): America claims to defend human rights. That is why we
expect more from America.

Presiding Officer: We are bound to our rules. We will follow our rules. I promise you.
Detainee (through translator): Ok.

The Assisting Military Officer had no questions for the Detainee.

The Designated Military Officer had no questions for the Detainee.

The Administrative Review Board Members had no further questions for the Detainee.

The Presiding Officer read the post-Administrative Review Board instructions to the
Detainee and adjourned the open session of the Administrative Review Board.

The Presiding Officer opened the classified portion of the session.

The Presiding Officer adjourned the classified portion of the session and the
Administrative Review Board was closed for deliberation and voting.

AUTHENTICATION

I certify the material contained in this transcript is a true and accurate summary of the
testimony given during the proceedings.
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Respected tribal leader ALHAJ ROHULLAH WAKIL SAHIB, peace, mercy, and
blessing of God upon you; afterward, respectful brother first of all I want to give you
assurance from all relatives and friends. We all are ok and doing well and we always
want your good health and wellbeing from God the Almighty. We always pray to God
the Almighty for your respectful release. We always receive information about your
condition through the Red Cross and postal service, which comforts us.

Respectful! We have conveyed your greetings to all leaders in Kabul. Signed: ABDUL
KARIM

(Page 3)
In the name of God, the most compassionate, the most merciful
A Petition of tribal elders of Province of KUNAR

His Excellency, Respected President of Islamic Republic of Afghanistan

Peace, mercy, and blessing of God upon you

Respectful! We, the tribal elders of all districts of Province of KUNAR, religious
scholars, and members of Provincial Council, present to your Excellency our petition.
One of our tribal leaders, HAJI ROHULLAH, an elected member of Emergency LOYA
JIRGA (TN: A Tribal Elders’ Grand Assembly) and a leading member of peace and
national unity have been imprisoned for sometime by the coalition forces. This
individual has tirelessly struggled against terrorism and narcotics; we all the tribal leaders
of Province of KUNAR give you pledge that HAJI ROHULLAH’S future conduct will
be based on the Islamic Republic of Afghanistan laws and regulations. We see harmony
in his release than in his captivity. He has good talent and potential for serving the
people and the government. Based on these facts we are asking for HAJI Sahib’s release;
we made the same request from you respected on your trip to KUNAR and your
Excellency gave a positive answer. It is hoped that your Excellency based on your
kindness and Islamic mercy believe in tribal affidavits and honesty and by release of the
mentioned tribal leader, will make all tribes happy. We hope for your kindness. With
regards,

(TN: The following text is persons’ signatures with their names)
HAJI MOHAMMAD WAKIL
HAJI MOHAMMAD ZAMIN
HAJI FAZIL AKBAR
AL-HAJ MOHAMMAD ROUZI, Former Chief of National
HAJI BAKTHYAR
HAJI ABDUL WAL] KHAN, Chief of Provincial Council
NAIK MOHAMMAD
HAJI GUL A’LIM
HAJI ALLI GUL
HAJI ABDUL KARIM 05/19/2006
HAJI MOHAMMAD GUL
HAJI ABDUL RAHMAN SAYDOUD
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AFZAL, District of NARANG

(Page 4)

The KUNAR Provincial Council confirms and supports the tribes’ request on behalf of
HAJIROHULLAH and is looking forward to His Excellency, HAMID KARZAI Sahib’s
promise, which he had made in the Province of KUNAR to the people of KUNAR
regarding the release of HAJI Sahib. Signed, by Council Secretary

(TN: The following individuals signed with their names)

AL-HAJ ABDUL WALI

SAYED GOHAR SHAH JALALI, Deputy of the Council, 85/2/30 (05/20/2006)

HAJI A’LIM GUL MOMAND, member of the Provencal Council

MOKARAM KHAN, DARA-E-SHEIGAL

HAJI DARWAISHI GAJANGAL

HAJIRAEIS KHAN GAJANGAL

HAIJI (G1) KHAN

NIZAM UL-DIN MALYAR

(Page 5)

In the name of God, the most compassionate, the most merciful

Respected Presidential Advisor and Governor of the Province of KUNAR,

Peace, mercy, and blessing of God upon you :

Respectful, we the elders of the District of PAICH, Council of National Improvement
and elders present their petition to your respectful, one of our tribal leaders, HAJI
ROHULLAH, an elected member of Emergency LOYA JIRGA (TN: A Tribal Elders’
Grand Assembly) and a leading member of peace and national unity, has been imprisoned
for sometime by the coalition forces. This individual has tirelessly struggled against
terrorism, Al QAEDA, and narcotics; we all the tribes give our pledge that HAJI
ROHULLAH’S future conduct will be based on the Government of Islamic Republic of
Afghanistan laws and regulations. We see harmony in his release than in his captivity.
He has good talent and potential for serving the people and the government. Based on
these facts, we are asking for HAJI Sahib’s release. It is hoped that your Excellency,
based on your kindness, believe in tribe’s strong affidavit. With regards,

(TN: individuals’ signatures, fingerprints, and names)

MOHAMMAD SALIM, NANGLAM

(G2) SAFI

Seal of WAZIR GUL, Village of NANGLAM Council Chief

GULNAM UL-DIN

RAHIMULLAH NANGLAM

TA MALOUK

Seal of HAJI SAYED HAZRAT, Tribal Leader, District of DARA-E-PAICH, Village of
NANGLAM

AJAB KHAN
KHOSKYAR
GUL AJAB, NANGLAM
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HAJIHABIBULLAH of MANOGALI

HAZRAT SAYED, NANGLAM

MIR AHMAD KHAN, NANGLAM

ABDUL KARIM, NANGLAM

PAIENDA MOHAMMAD 1384/1/27 (04/16/2005) (TN: This date could be wrong)
MAWLAVI ABDUL GHAFFAR, Chief Legal Affairs, DARA-E-PAICH

HAJI ZABARDUST, NANGLAM

MAWLAVI MASAL KHAN SAFI, Manager of Hajj and AOUQAF (TN: Religious
Affairs) and a member of Council of Afghanistan Scholars

MAWLAVI SAMIULLAH USTAD of NANGLAM

HAJI (GI), Principal of DARA-E-PAICH High School

MAWLAVI NAZAR MOHAMMAD, a member of MANOGAI Council
MAWLAVI GHULAMULLAH MOALIM

MOSA KHAN, DARA-e- (G1)

SHAFIQULLAH (G1)

(G3)

HAZRAT WALI (G1) Vice Principal of NANGLAM High School

AHMAD GUL

(Page 6)
(TN: individuals’ signatures, fingerprints, and names)

SHAH WALI of DARA-E-PAICH
... Teacher at NANGLAM Elementary School
USTAD KHANZADA (SAFI)
WAHIDULLAH RASHIDI NANGLAMI, administrative clerk of male elementary
school
MAWLAVI SHAHAB UL-DIN, Principal of elementary school
ABDUL RAOUF of Village of KANDAHARO, Principal of KANDAHARO School
MAWLAVI ZAHIDULLAH, teacher
HAJIRAHMAN GUL
MAWLAVI SAEDULLAH, Magistrate of PAICH, 1384/1/27 (04/16/2005)
MOHAMMAD JABIR, Principal of NANGLAM High School
HAJIMOHAMMAD AMIN, Chief of NANGLAM (G1) Council
HAJI MOHAMMAD KHAN, NANGLAM
HAJI SHAH WAL, NANGLAM
Dr. FAZIL RABI, KANDAHARO
MAWLAVI MOHAMMAD, teacher at male elementary school of NANGLAM
MAWLAVI TAKBIRULLAH, NANGLAM Council
HAJI MUMTAZ, a member of NANGLAM Council
HAJI AKBAR KHAN, a member of NANGLAM Council
SAYED NAB]I, Village of KANDAHARO
HAIJI SULTAN, Village of DABGARAM
MAWLAVI AHMAD SHAH HANIF
| Enclosure (4)

UNCLASSIFIED EC-C
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HAJI ABDUL MATIN, NANGLAM
HAJIBABA GUL

MAWLAVI HAYATULLAH

MOHAMMAD RAQUF

HAIIBAAZ, Village of MANOGAI
HAJIDAULAT KHAN

MULLAH MUSBAH

AYOUB KHAN

HAJI ABDUL GHIYAS, Village of (GI)
AWAL GUL, a'member of NANGLAM Council
ABDULLAH

(G2)

DILBAR KHAN

NABI JAAN

MOHAMMAD JABIR, Village of KANDIE
NAJIBULLAH, teacher at Village of QALA
IDRIS, teacher

MAWLAVI ABDUL HAQ

ABDUL AHAD

MODIR (manager) SHAH MAHMOUD KHAN
MOHAMMAD HAZRAT, Village of (G1)
RAFHAT KHAN, Village of QALA
HEKMATULLAH :

HAJI LAL MOHAMMAD, Chief of Consultation
GHULAMULLAH, a resident of Village of QALA

(Page 7)

Respectful Governor of Province of KUNAR, peace be upon you!

Respectful, based on support and guarantee of the tribal elders, the district also confirm -
that in fact, HAJI Sahib, is a patriotic individual. It is hoped that I want your attention
and assistance in regards to his release. Additionally, HAJI Sahib does not have any
record with the district. Peace, signed by SHAMS UL-RAHMAN SAF]I, District Chief
of DARA-E-PAICH // stamp of District of MANOGAI

Observed,

I confirm the above suggestion and I request from the concerned authority to free HAJI
Sahib ROHULLAH; his release will have very positive effect. Signed, Governor
PAKTIA/KUNAR

(Page 8) ,
(TN: individuals® signatures, fingerprints, and names)
MAWLAVI TOT], NANGLAM

MAHSIL KHAN
HAYATULLAH
Enclosure (4)
UNCLASSIFIED EC-C
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HAJI ALI GUL, tribal leader

HAJIJAMALI KHAN, DARA-E-PAICH |
HAJITMOHAMMAD SHARITF, tribal leader
HAJIBAKHTIY AR, tribal leader

HAJI SHAIR RAHMAN, Village of BARKANDI
AL-HAJ (G1) SAYED Sahib

HAJIMIR AFZAL

HAJIKHAN MOHAMMAD, tribal leader — Village of QALA
MOALIM MALANG, Chief District of NARANG
MOALIM MUSTAFA

ABDUL WAHID, Village of QALA
HAJIMOHAMMAD KHITAB, tribal leader — Village of GUL SALIK
KHAISTA KHAN ANSAF

HAJI ZARIF KHAN

RASQULD KHAN BARKANDI

MOHAMMAD AYOUB KHAN (G1)

HAJI ABDUL RAHMAN

HANIFULLAH

MAWLAVI ABDUL SALAAM

MOHAMMAD KHAN

HAJI MOHAMMAD (G2)

HAJI MOIEN SAFI -

(G2) Village of (G1)

AKHTAR MOHAMMAD GOJAR

QARI DEAN MOHAMMAD

HAJIRAHIM (G1) KHAN DAMKALI

HASSAN KHAN

(G1)

MAWLAVI ABDUL GHANI

MOHAMMAD (G1) NANGLAM

HAJI ABDUL KHALIQ KHANGAR

HAJI MURSALIN KHAN, Chief of District NARRI
(G2) '
MAWLAVI ATTAULLAH, Village of SHAMOND
AL-HAJ GHAFFAR KHAN (G1)

HAJI ABDULLAH

(G1) GUL

Enclosure (4)
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